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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2014. szeptember 11. 
napján 18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének rendkívüli üléséről. 

Jelen vannak: A jelenléti ív szerint                         

Napirendi pontok: 

1. Beszámoló Sződ Község Önkormányzat 2014. I. féléves gazdálkodásáról 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Papp István Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
elnöke 

2. Az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosításának megtárgyalása 

Előterjesztő: Hertel László polgármester 

3. A Szlovák Nemzetiségi Szavazatszámláló Bizottság egy új tagjának megválasztása 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

4.  Falunappal kapcsolatos tájékoztatás 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

5. Egyebek  
 

Hertel László polgármester üdvözli a képviselő-testület tagjait, a jegyzőasszonyt, a pénzügyi vezetőt, 
a jegyzőkönyvvezetőt. Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből 5 képviselő jelen van. 
Volentics Gyula képviselő nem jelezte, hogy nem tud részt venni az ülésen.  Dávid Tamás képviselő 
jelezte, hogy később érkezik az ülésre. Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes. 

Ismerteti az ülés napirendi pontjait, és ismerteti azt az ügyet, amely az Egyebek napirendi pontban 
kerül megtárgyalásra. A kiegészített napirendi pontokat a képviselők 5 igen szavazattal elfogadják. 

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet – képviselőt Papp István 
javasolja.  A képviselő-testület 5 igen szavazattal Papp István képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek 
elfogadja. 

1. Beszámoló Sződ Község Önkormányzat 2014. I. féléves gazdálkodásáról 
             Előterjesztő: Hertel László polgármester, Papp István Pénzügyi és Ügyrendi     
              Bizottság elnöke 
 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az I. féléves gazdálkodásról szóló anyag a 
képviselők részére megküldésre került.  

A beszámolót a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság is megtárgyalta.  

Kérem a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság javaslatát.  
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Papp István: A bizottság a beszámolót részletesen végigtárgyalta, és a felmerülő kérdésekre a 
pénzügyi vezető megadta a választ. A bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja a testület felé.  

Hertel László: Megkérdezem a pénzügyi vezetőt, hogy kíván-e kiegészítést tenni a beszámolóhoz? 

Buránszkiné Alföldy Zita: Az óvodabővítés elszámolása folyamatban van, illetve a Szent István 
útépítés is a III. negyedévi beszámolóban fog szerepelni.  

Az iparűzésiadó és az építményadó felülvizsgálatának köszönhetően az ezekből származó bevételek 
jónak tekinthető. A kommunális adóból teljesítés 68 %-os volt, amely köszönhető az adós kolléganő 
hatékony munkájának.  

Puskás Szilveszter: A beszámolóban szerepelt egy 118 millió forintos tervezett tétel, viszont a 
megvalósulásnál  6,7 millió forint szerepel. Azt szeretném megkérdezni a pénzügyi vezetőtől, hogy ez 
a tétel mit takar? 

Buránszkiné Alföldy Zita: Ez az óvodabővítés beruházására vonatkozik, ez folyamatban van, a 
következő negyedéves beszámolóban valósul meg a teljesítés.  

Hertel László: Annyit szeretnék elmondani a beszámolóval kapcsolatosan, hogy a félévi beszámoló 
torzképet mutat a pénzügyi helyzetről. A beruházások folyamatban vannak, az elszámolások még nem 
történtek meg, ez az oka a jelentős pénzmaradványnak. A beruházások elszámolása,  így az 
óvodaberuházás elszámolása is a III. negyedévre esik, a Szent István út  építési számláinak kifizetése 
szintén a III. negyedévre esik. Ezeknek a beruházásoknak a végszámlái meghaladják a költségvetésben 
tervezett összegeket, jelentősen csökkentik a pénzügyi tartalékainkat, nem beszélve az 
iskolabővítéshez szükséges önrészről. Az év hátralévő részében nagyon meg kell gondolni, hogy mire 
költünk, hiszen a következő évre tartalékot is kell képezni. 

Jelenleg az önkormányzatnak 8 millió forint pénzmaradvány van, de ez növekedni fog az helyi 
adóbevételekből, valamint a központi támogatásokból. Ez a pénzmaradvány nem tartalmazza az 
iskolabővítés önrészét, mivel ez az összeg egy elkülönített számlán van.  

Jelenleg az önkormányzat traktora is elromlott, a javítása is jelentős költséget jelent majd. Sajnos az 
önkormányzati telkeket még nem sikerült értékesítenünk. A közmunkaprogramra vonatkozóan kiadást 
nem terveztünk a 2014. évi költségvetésben, ennek ellenére a közmunkások alkalmazása kiadást jelent. 
A kivetett helyi adókból származó I. féléves bevétel jónak mondható. A kommunális adó bevétele 68 
%-os teljesítettségű, az elmúlt évben a teljesítés 50 %-os volt. 

Van-e további kérdés a beszámolóval kapcsolatosan a képviselők részéről?  

Hertel László: Mivel nincs, akkor kérem, hogy fogadjuk el a beszámolót. Először a 2014. évi 
költségvetési rendeletmódosításáról kell határoznia a testületnek, madj ezt követően határozattal kell 
elfogadni az I. féléves beszámolót. Amennyiben további kérdés nincs a képviselők részéről, kérem, 
hogy módosítsuk a költségvetési rendeletet. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 5 igen szavazattal 
a mellékletben foglaltak szerint módosítja Sződ Község Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről 
szóló 2/2014. (II.27.) számú rendeletét:  
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

8/2014.(IX.11.)  SZÁMÚ RENDELETE A 2/2014. (II.27.) SZÁMÚ SZŐD KÖZSÉG 
ÖNKORMÁNYZAT 2014. ÉVI KÖLTSÉGVETÉSI RENDELETÉNEK MÓDOSÍTÁSÁRÓL  

 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló, 
2/2014.(II.27.) számú rendeletét a mellékletben foglaltak szerint módosítja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

Hertel László: Most kérem, hogy szavazzunk a beszámoló elfogadására vonatkozóan. Megállapítom, 
hogy a képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

70/2014.(IX.11.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzatának I. féléves gazdálkodásáról 
szóló beszámolót a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

2. Az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosításának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy ez a napirendi pont már egyszer szerepelt a testületi 
ülésen, azonban akkor a megtárgyalását elnapolta a testület.  A napirendi ponthoz tartozó anyagot 
kiküldtük a képviselők részére.  

Az SZMSZ-ben a módosítások azért nincsenek megjelölve, mert ez eddig csak egy egész rövid 
SZMSZ-e volt a társulásnak, és ez a módosítás jóval terjedelmesebb. A tagönkormányzatok többsége 
már elfogadta a módosított SZMSZ-t.  

Az állami kompenzációk miatt a Zöld Híd régió működése biztosnak mondható.  A tendencia azt 
mutatja, hogy a jelenlegi körülmények afelé mutatnak, hogy a hulladékszállítás előbb-utóbb állami 
kézbe fog kerülni. A társulás azért van nehéz helyzetben, mert az amortizációs költséget nem tudja 
kigazdálkodni. 2010-től működik a hulladékszállítás, és a gépek is elhasználódnak, ezek javítása és 
karbantartása is költséget jelent a táruslásnak. 109 önkormányzat tagja az társulásnak, a társulási 
üléseken a megjelent polgármesterek száma a legtöbb esetben alig haladja meg az 50 %-5. Vannak 
olyan önkormányzatok, akik még egyetlen egy társulási ülésen sem képviseltették magukat. Így 
nagyon nehéz összefogni ezt a társulást. Vannak olyan önkormányzatok,- legalább is én egyről tudok-, 
akik nem tagjai a társulásnak, nyilvánvaló, hogy tagdíjat sem fizetnek, viszont külső vállalkozó 
bevonásával mégis Kerepesre szállítják a kommunális hulladékot. 

Dávid Tamás megérkezett az ülésre, a képviselő-testület létszáma 6 főre módosul.  

Papp István: Akkor a vállalkozó milyen áron szállítja a hulladékot? 
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Hertel László: Mivel a vállalkozó több önkormányzattól szállítja a hulladékot, köztük a 
tagönkormányzatokét is, így nem lehet tudni, hogy mekkora az a hulladékmennyiség, amely szállítása 
a tagdíjat nem fizető önkormányzattól történik. 

Erdélyi Balázs. Hogyan fogja az állam olcsóbban biztosítani ezt a szolgáltatást? 

Hertel László:  Hát ez egy jó kérdés. 

Kérem a képviselőket, hogy akinek további kérdése, észrevétele van, szíveskedjen jelezni.  

Hertel László: Amennyiben nincs, kérem, hogy szavazzunk az SZMSZ módosítására vonatkozóan. 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

71/2014.(IX.11.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési 
Szabályzat módosítását és mellékleteit, a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

3. A Szlovák Nemzetiségi Szavazatszámláló Bizottság egy új tagjának megválasztása 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

Hertel László: Ezt a napirendi pontot a jegyzőasszony terjeszti a testület elé. Átadom neki a szót. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Tájékoztatom a képviselőket, hogy az elmúlt ülésen 
megválasztásra kerültek az október 12. napi helyhatósági választáson közreműködő választási 
bizottságok tagjai. Ezt követően Dinka Ágnes – akit a Szlovák Nemzetiségi Szavazatszámláló 
Bizottság tagjának választott a testület- bejelentette, hogy önkormányzati képviselőnek jelölteti magát, 
ezért a választási bizottság munkájában nem vehet részt. Helyette másik póttagot kell választania a 
testületnek. Én Dreilinger Józsefné Sződ, Kenderes u. 10. szám alatti lakost javaslom, aki szívesen 
vállalná ezt a tisztséget. Kérem a képviselőket, hogy amennyiben erre vonatkozóan kérdés merülne fel, 
szíveskedjenek jelezni.  

Hertel László: Amennyiben nincs kérdés a képviselők részéről, úgy kérem, hogy szavazzunk. 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

72/2014.(IX.11.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Szlovák Nemzetiségi Szavazatszámláló Bizottság póttagjának 
– Dinka Ágnes képviselőjelölt helyett- Dreilinger Józsefné 2134 Sződ, Kenderes u. 10. szám alatti 
lakost megválasztja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 
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4. Falunappal kapcsolatos tájékoztatás 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Köszönetet szeretnék mondani azoknak a képviselőknek, akik a Falunap 
megrendezésében tevékenyen részt vettek. A rendezvény zökkenőmentesen lezajlott. A hozzám 
eljutott  véleményekből azt vontam le, hogy a lakosság elégedett volt a műsorokkal, illetve magával a 
rendezvény egészével. A Falunap költsége 1.220.000.- forint volt, a 2014. évi költségvetésben 
1.300.000.- forint lett tervezve a rendezvényre. A Falunapi költségek egy részét a támogató 
vállalkozások finanszírozták.  

Volt egy lakos, aki sérelmezi, hogy a falu közepén tűzijátékot tartunk, amely zavarja a kutyákat. A 
többségnek viszont a tűzijáték nagyon tetszett. Nagy sikere volt a népkonyhának, és az ingyenes 
sörcsapolásnak is. 

Összességében elmondható, hogy ez a több éven keresztül megtartott rendezvény már hagyománnyá 
nőtte ki magát. Bízom benne, hogy ezt a hagyományt még hosszú időn át meg tudjuk őrizni.  

Puskás Szilveszter: Szerencsénk volt, hogy mindhárom díszpolgári cím várományosa jelen tudott 
lenni az ünnepségen. A Faluház vezetőjének munkáját is el kell ismerni, sok fellépő volt, az egész nap 
folyamán valamilyen program zajlott a színpadon.  

5. Egyebek 
 

 A Sződi Hunyadi János Általános Iskola, mint Egészségügyi Bázisiskola 
eszközbeszerzésére vonatkozó határozat meghozatala 

Hertel László: Ezt a napirendi pontot Dávid Tamás, a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
elnökének a kérésére tárgyalja meg a testület. Felkérem Dávid Tamást, hogy terjessze a testület elé 
ezt a napirendi pontot.  

Dávid Tamás: Már az előző testületi ülésen elhangzott, hogy a  Sződi Hunyadi János Általános 
Iskola egyben Egészségügyi Bázisiskola is lesz. Az egészségügyi oktatáshoz szükséges 
eszközöket azonban meg kell vásárolnia az önkormányzatnak. Most kedvező ajánlatot kaptam egy 
sebanimációs készlet, és egy AMBU baba megvásárlásához. A két eszköz ára bruttó: 112.268.- 
forint.  

Jelenleg a kiegészített szociális keretösszeg lehetővé teszi, hogy ezeket az eszközöket, az 
képviselő-testület által biztosított, (260.000.- forint) a szociális ellátásokra fordíható keretösszeg 
kiegészítéséből megvásároljuk. Ehhez szükséges a testület hozzájárulása.  

Hertel László: Én támogatom az eszközök megvásárlását.  

Puskás Szilveszter: Én javaslom az eszközök megvásárlását, mivel ez a gyermekek érdekét 
szolgálja.  

Hertel László: Van-e további javaslat az előterjesztéssel kapcsolatban? Mivel nincs, kérem, hogy 
szavazzunk. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta:  
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

73/2014.(IX.11.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete az önkormányzat által a szociális ellátásokra biztosított 
pénzügyi keretösszegéből bruttó: 112.268.- forintot biztosít a Sződi Hunyadi János Általános 
Iskola, mint Egészségügyi Bázisiskola eszközbeszerzésére.  

Határidő: azonnal                                                                      Felelős: polgármester 

Van-e további észrevétel, hozzászólás a képviselők részéről. Mivel további hozzászólás nincs, az ülést 
19.10 órakor bezárom. 

Kmft. . 

……………………………………                               ……………………………………… 
Hertel László polgármester                                            dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 
 
 
  ……………………………… 
Papp István jegyzőkönyvhitelesítő 
 

 


